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Bielsko-Biała, 24 kwietnia 2023 r. 

Nr spr.: RI.054.14.2023.MK 

Nr dok.: 6458.2023   

 

Pan 
Maksymilian Pryga 
Radny Rady Miejskiej 
w Bielsku-Białej  

 

 

Dotyczy odpowiedzi na interpelację nr RM.0003.158.2023 z dnia 18 kwietnia 2023 roku     

w sprawie lepszego oznakowania przejść dla pieszych (P-10) w dzielnicach: 

Leszczyny, Lipnik, Mikuszowice Krakowskie, Straconka oraz osiedle Złote Łany. 

 

W odpowiedzi na interpelację nr RM.0003.158.2023 informuję, że co roku              

w okresie wiosennym Miejski Zarząd Dróg przystępuje do odnawiania oznakowania 

poziomego ulic w naszym mieście. Elementy przejść dla pieszych odtwarzane są          

w pierwszej kolejności, a przejścia w rejonie szkół i przedszkoli traktowane są 

priorytetowo. Odnawianie oznakowania poziomego przejść dla pieszych jest zlecane  

i realizowane od marca br. na podstawie regularnie dokonywanych przeglądów. Ze 

względu na ograniczone środki przeznaczone na bieżące utrzymanie oznakowania 

poziomego ulic w tym roku, w przypadku stwierdzenia stanu oznakowania nie 

kwalifikującego się do odnowienia w danym momencie, przejście jest monitorowane,   

a oznakowanie odnawiane po ustaleniu jego złego stanu technicznego.  

   W sprawie przejścia dla pieszych zlokalizowanego przy Szkole Podstawowej   

nr 33 informuję, że Miejski Zarząd Dróg wykona remont cząstkowy nawierzchni jezdni 

w okolicy wskazanego przejścia w zakresie wymiany warstwy ścieralnej.          

Jednocześnie informuję, że obowiązujące przepisy nie przewidują oznakowywania 

poziomego przejść w kolorze czerwonym w połączeniu z białym znakiem poziomym 

P-10. Wskazane przejście jest doświetlone i wyposażone w punktowe elementy 

odblaskowe, nie ma więc uzasadnienia dla wprowadzenia dodatkowych elementów 

oznakowania. Istnieje możliwość, zgodnie z przepisami, wykonania przed znakami      

P-10 czerwonych linii ostrzegawczych, lecz powszechne ich stosowanie bez selekcji 

popartej występowaniem zagrożenia, doprowadzi do ich deprecjacji. Biorąc pod uwagę 

brak szczególnych przesłanek oraz ograniczone środki finansowe, które wymuszają 

ścisłą selekcję miejsc wybranych do oznakowania poziomego nie widzę zasadności 

wprowadzania masowego doznakowania przejść przy szkołach.  

 W sprawie technologii wykonywania oznakowania poziomego informuję, że 

stopień zużywania się oznakowania poziomego ulic zależy m.in. od natężenia ruchu 

oraz stosowania środków chemicznych zimowego utrzymania dróg. Dodatkowo 

oznakowanie poziome przejść dla pieszych jest notorycznie najeżdżane przez 

pojazdy, a powierzchnia tarcia kół jest duża. Stąd znaki P-10 są jednymi z najszybciej 
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ścierających się znaków poziomych. Z uwagi na to gwarancja na wykonanie tego 

rodzaju oznakowania jest również najkrótsza. W przypadku stwierdzenia usterek lub 

nieprawidłowości wykonanego oznakowania wykonawca usuwa je w ramach 

gwarancji.  

 

 

Z up. PREZYDENTA MIASTA  

 

      Przemysław Kamiński 

  

  ZASTĘPCA PREZYDENTA  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Otrzymują:  

1. 1 x Adresat, 

2. 1 x Biuro Rady Miejskiej (RM.0003.158.2023),  

3. 1 x a/a. 

 

 
 


